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Şeful ANRE: Luam în considerare eliminarea Avizului Tehnic de Racordare pentru

o reducere a birocratiei 

Autoritatile analizeaza o noua modificare  a Regulamentului de racordare la retea, pentru eliminarea

Avizului  Tehnic de Racordare, potrivit presedintelui Autoritatii Nationale de  Reglementare în domeniul

Energiei (ANRE), George Niculescu. 

"Din punctul de vedere al autoritatii de reglementare, aceasta rata de  rentabilitate trebuie sa tina cont de nivelul de

suportabilitate al  consumatorilor, pentru ca ei vor plati la final pentru aceste investitii  si evident nevoia cronica,

astazi acutizata, de investitii în retelele  de distributie. Ne dorim sa avem acces la retea în conditii cât mai  usoare

si de aceea vreau sa fac un anunt, pentru ca tot am început seria  aceasta de reducere a lui birocratiei la nivelul

Autoritatii de  Reglementare. Vreau sa va spun ca luam în considerare, ne-a fost propusa  de catre colegii din

autoritate, o noua modificare a regulamentului de  racordare în sensul eliminarii ATR-ului. Este o propunere pe

care o am  pe masa. Este un lucru la care înca reflectam. Îmi permit sa-l anunt  public astazi. Evident ca vom trece

prin absolut toate procedurile  legale de transparenta decizionala daca intern aceasta hotarâre vom  considera ca

este fezabila si ca ne atingem dezideratul pe care îl vrem:  reducerea birocratiei, termene mai mici si în final acces

la retea mai  facil atât pentru consumatori, cât si pentru producatori, în general  pentru toti utilizatorii de retea", a

spus, marti, Niculescu, într-o  dezbatere referitoare la rolul sectorului energetic în dezvoltarea  economiei.

Potrivit sursei citate, ANRE este un arbitru neutru si echidistant  între participantii la piata, operatori si

consumatorii de energie  electrica si gaze naturale.

"Misiunea noastra este de a mentine echilibrul între acesti factori.  Legea 123, a energiei electrice si a gazelor

naturale, ne spune ca avem  obligatia, noi, autoritatea de reglementare, de a aproba tarifele de  distributie doar daca

sunt justificate, eficiente si transparente.  Ţinând cont de lucrul acesta, vreau sa va spun ca investitiile  prezentate

ca fiind necesare, cu care cu totii suntem de acord, trebuie  facute în retelele de distributie. În acelasi timp,

cresterea costurilor  va fi suportata de catre consumatorii de energie electrica. Trebuie sa  tinem cont ca pentru a se

întâmpla si a se ajunge la acest factor de  multiplicare de unu la zece, mai degraba de unu la cinci, pe româneste 

spus "Trebuie sa se alinieze toate planetele". Trebuie sa tinem cont de  toate ineficientele sistemice pe care le avem

în România", a explicat  George Niculescu.

Financial Intelligence si Federatia Asociatiilor Companiilor de  Utilitati din Energie - ACUE organizeaza, marti,

dezbaterea cu tema  "Rolul sectorului energetic în dezvoltarea economiei".
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